
 

GRAĐEVINAR 56 (2004) 4 245 

 Društvene vijesti
SABOR HRVATSKIH GRADITELJA 2004.  
Sabor hrvatskih graditelja 2004., čet-
vrti po redu, održan je u organizaciji 
Hrvatskog saveza građevinskih inže-
njera u hotelu Croatia u Cavtatu od 
22. do 24. travnja 2004. godine Taj 
je veliki skup održan pod pokrovi-
teljstvom Vlade Republike Hrvatske 
i uz pomoć brojnih suorganizatora: 
Razreda inženjera građevinarstva u 
Hrvatskoj komori arhitekata i inže-
njera u graditeljstvu, Hrvatskih auto-
cesta, Autoceste Rijeka-Zagreb, 
Hrvatskih cesta, Hrvatskih voda, 
HEP-a, IGH, Dalekovoda, Dalmaci-
jacementa, Nexe grupe (Našice ce-
ment), Konstruktor-inženjeringa i 
Ingre. Bilo je uključeno i niz drugih 
sponzora. 

Bio je to dosad najveći, najbrojniji i 
prema općoj ocjeni najbolje organi-
zirani skup hrvatskih graditelja. Sud-
jelovalo je približno 700 graditelja i 
gostiju, no ako se tome pribroje su-
dionici iz grada Dubrovnika i Župa-
nije, te oni koji su samo navratili na 
neka predavanja ili rasprave iz sus-
jedne Bosne i Hercegovine (a nisu 

službeno registrirani), može se govo-
riti i o još stotinjak sudionika. O to-
me je na najbolji način svjedočilo i 
svečano otvaranje Sabora kada se u 
velikoj dvorani nije moglo pronaći 
slobodno mjesto, iako dvorana ima 
čak 800 sjedišta. 

Vjerojatno su na toliki interes sudio-
nika utjecale dobre organizacije pri-
jašnjih sabora i zaključci koji su nešto 
potaknuli u graditeljstvu, dobro po-
gođene glavne teme, najavljene poti-
cajne rasprave, bolje financijsko sta-
nje graditeljskih tvrtki potaknuto gra-
diteljskom konjunkturom, a možda i 
još ponešto. No zanimanje nisu po-
kazali samo sudionici. Uočljivo je 
bilo pojačano uključivanje sponzora 
i donatora te tvrtki koje su predstav-
ljale svoje projekte i proizvode. Bilo 
je, više nego dosad, i inozemnih su-
dionika, a to upućuje na zaključak 
da će se ovaj četverogodišnji susret 
hrvatskih graditelja u bliskoj buduć-
nosti pretvoriti u međunarodni skup. 
Uz Sabor je bilo i mnogo popratnih 
manifestacija. Održana je 35. skupš-

tina HSGI-a (o tome imamo poseban 
izvještaj), sjednica Odbora Razreda 
inženjera građevinarstva Hrvatske 
komore arhitekata i inženjera u gra-
diteljstvu te svečano potpisivanje 
sporazuma između Poljskog saveza 
građevinskih inženjera i tehničara 
(PZITB) i Hrvatskog saveza građe-
vinskih inženjera (HSGI). 

Tematski naziv Sabora 2004. bio je: 
Graditelji – nositelji razvojnih pro-
jekata Republike Hrvatske. Za refe-
rate i raspravu odabrane su dvije te-
meljne teme: 
• Pripreme hrvatskog graditeljstva 

za ispunjavanje uvjeta za ulazak 
u EU 

• Ostvarenje strategije izgradnje 
autocesta i cesta u Hrvatskoj. 

Sabor je započeo s radom u četvrtak 
22. travnja. Skupu se najprije obratio 
kratkim govorom predsjednik HSGI-a 
Dragutin Mihelčić, dipl. ing. građ. 
(tekst njegova izlaganja donosimo u 
cijelosti), a zatim su zaredali pozdravi 
brojnih domaćih i stranih gostiju. 
Skupu su se redom obraćali: Ivan 
Šprlje, župan dubrovačko-neretvan-
ski, Luka Korda, načelnik općine 
Konavle, Mato Jurišić, pomoćnik 
ministra mora, turizma, prometa i 
razvitka, Gabor Szollossy, upravni 
direktor Mađarske komore inženje-
ra, Tadeusz Nawracay, predsjednik 
Poljskog saveza građevinskih inže-
njera i tehničara, Florim Grajçevci, 
predsjednik Saveza građevinskih 
inženjera Kosova, Ratko Ivanović, 
direktor Direkcije za izgradnju auto-
putova Crne Gore, Davor Pavlović, 
predsjednik Hrvatske komore arhi-
tekata i inženjera u graditeljstvu i 
Boris Čupić, predsjednik Hrvatske 
udruge poslodavaca u graditeljstvu. 
Slijedilo je obraćanje sudionicima 
ministrice zaštite okoliša, prostornog 
uređenja i graditeljstva (i njezin go-
vor prenosimo u cijelosti). Potom je 
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sudionicima prikazan film o izgrad-
nji autocesta u Hrvatskoj, koji je spe-
cijalno napravljen za ovaj Sabor (sce-
narist Jura Orlovac, redatelj Marin 
Trošelj).  

 
 
Gospodin Gabor Szollossy pozdravlja 
učesnike Sabora 2004 

U nastavku je o zastupanju građevi-
narstva pred institucijama EU govo-
rio Jochan Sebastian Richter, vodi-
telj ureda Glavnog saveza njemačke 
građevinske industrije u Bruxellesu. 
Uz čestitku za dobivanje pozitivnog 
mišljenja za prijam u EU, ponudio 
je svoju pomoć u lobiranju za hrvat-
sko graditeljstvo.  

Zapažen je bio istup Gerharda Hessa, 
direktora Bavarske udruge građevin-
ske industrije koji je govorio o djelo-
vanju te udruge i posebno o školova-
nju građevinskih kadrova. Sebi Sebev, 
tajnik Znanstveno-tehničkog saveza 
Bugarske, govorio je o nastojanjima 
svoje zemlje, koja već ima status 
kandidata za pristup u EU, da se što 
prije pridruži velikoj europskoj obi-
telji.  

Dr. sc. Višnja Samardžija, pomoćni-
ca ministrice europskih integracija, 
u svom je izlaganju između ostalog 
istaknula da prioritet mora biti podi-
zanje konkurentnosti građevinskog 
sektora i kvalitete, zakonsko prila-
gođavanje, pristupanje obrazovnim 
programima i strukovnom usavrša-
vanju te jačanju uloge istraživanja i 

razvoja. Neven Šimac, iz BEACOM-
a u Francuskoj i savjetnik u Hrvats-
kim cestama, u svome je izlaganju 
govorio o kandidaturi naše zemlje 
za programe transportne infrastruk-
ture, a istaknuo je postupak kandidi-
ranja projekata, provođenja i praće-
nje njihove realizacije. Slijedilo je 
izlaganje dr. sc. Darka Mlinarića o 
jadransko-jonskom prometnom kori-
doru, a potom je prof. dr. Ešref Ga-
čanin, direktor IPSA instituta iz Sa-
rajeva, govorio o autocesti na kori-
doru Vc kroz Bosnu i Hercegovinu. 

Potom je za sve sudionike i goste 
organiziran izlet u Dubrovnik, sa 
stručnim vodstvom pri razgledava-
nju za one koji su to htjeli. Na kraju 
su se svi okupili u obnovljenoj tvrđavi 
Revelin, gdje su sudionike pozdravili 
Dominik Brigović, predsjednik 
udruge građevinskih inženjera i teh-
ničara Dubrovnika, te uime grado-
načelnice Dubrovnika član gradskog 
poglavarstva Stijepo Butijer. Ugodno 
je druženje, popraćeno vrlo zanim-
ljivim programom, zaključeno i pjes-
smom u prelijepom ambijentu, a do-
maćini su za goste pripremili i ras-
košan domjenak. Druženje u zatvo-
renim i otvorenim prostorima stare 
tvrđave zaista je sve oduševilo, a 
posebno raznovrstan i zanimljiv pro-
gram koji su pripremili članovi kla-
pe Maestrali, renesansne udruge 
Dubrovnik i žongleri Lude mame

Nakon prezentacije tvrtke Tondach, 
u poslijepodnevnom je programu 
prvog dana Sabora izuzetno veliko 
zanimanje izazvala rasprava o novom 
Zakonu o gradnji koja je održana u 
velikom kongresnoj dvorani. Mode-
ratori rasprave bili su Dragutin Mi-
helčić i Rodoljub Lalić, a uvodna su 
izlaganja podnijeli Lino Fučić, dipl. 
ing. građ. i Davor Mrduljaš, dipl. iur., 
obojica iz Ministarstva zaštite okoli-
ša, prostornog uređenja i graditeljst-
va. Rasprava je bila sadržajna, a go-
vorilo se o suštinskim pitanjima gra-
diteljstva i potrebama zakonskog 
reguliranja mnogobrojnih pitanja iz 
prakse. Uvodnim je izlaganjima i 
većem dijelu rasprave bila nazočna i 
ministrica Marina Matulović Dropulić.  

. 

Drugi dan rada Sabora započeo je 
prezentacijom tvrtke Feal iz Širokog 
Brijega, a nastavljen referatom Helene 
Knifić Schaps, dipl. ing. arh.: Po-
ložaj arhitekta i inženjera te autorska 
prava. Posebno su isticani pojmovi 
kao autorsko djelo, autorsko pravo, 
pravo vlasnika na promjene, zaštita 
autorskog djela i strukovna etika. 

Zvonimir Sever, dipl. ing. građ., os-
vrnuo se na petogodišnje djelovanje 

 

Okrugli stol o Zakonu o gradnji
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O općim uvjetima FIDIC-a i ugova-
ranju građevinskih radova u Hrvats-
koj govorio je dr. sc. Branko Vukmir. 
Slijedile su još dvije velike tematske 
cjeline. Radove iz tematske cjeline o 
organizaciji, ekonomiji i financija-
ma predstavio je mr. sc. Mirko Ore-
šković, a radove o propisima i nor-
mama mr. sc. Mihaela Zamolo. 

 

Ugodno je bilo odmoriti se u stankama na terasi hotela 

Poslijepodnevni je program na neki 
način bio rezerviran za ekološke te-
me, u rasponu od zaštite i upravlja-
nja vodama, do mogućnosti gradnje 
odlagališta i iskustava oko sanacije 
postojećih. Dr. sc. Mladen Petričec 
prikazao je referate vezane uz vodno 
gospodarstvo i hidrotehniku. I prof. 
dr. sc. Roko Andričević dao je pri-
kaz radova grupe autora s tematikom: 
Zaštita okoliša i baštine, održivi raz-
voj. Pažnju sudionika Sabora plije-
nio je duhovitim i zanimljivim izla-
ganjem prof. dr. sc. Jakša Miličić, 
koji je govorio o dva referata: sana-
ciji odlagališta Jakuševac i o moguć-
nosti gradnje regionalnog centra za 
gospodarenje otpadom u Dalmaciji. 
Plenarni je rad zaključen predstav-
ljanjem tvrtke Wedeco AG iz Düssel-
dorfa. 

Hrvatske komore arhitekata i inže-
njera u graditeljstvu. Boris Ćupić, 
dipl. ing. građ., govorio je o iskust-
vima Hrvatske udruge poslodavaca 
u graditeljstvu. Potom je slijedio 
prikaz referata iz tematske cjeline o 
autocestama i cestama, a izlagač je 
bio Mario Crnjak, dipl. ing. građ. 
Inače ta je tema sasvim razumljivo 
bila po broju referata i najzastuplje-
nija na Saboru, a neki su autori i sa-
mi predstavili svoja izlaganja. Jedan 
je od njih bio i prof. dr. sc. Jure Ra-
dić koji je izlagao o radu što ga je 
napisao u suradnji s prof. dr. sc. Pet-
rom Đukanom: Dubrovačke promet-
ne dvojbe. Dvije su osnovne teze ra-
da: zalaganje za dubrovačku cestu 
koja će je povezati s Hrvatskom, a 
protivljenje jadransko-jonskoj cesti 
kroz područje u neposrednoj blizini 
Dubrovnika. Prof. dr. sc. Dražen 
Aničić prikazao je referate tematske 
cjeline o konstrukcijama i geotehnici. 
Uslijedila je i prezentacija tvrtke 
Blumina iz Donjeg Muća. 

Nakon kratke stanke prof. dr. sc. Zvo-
nimir Marić prikazao je referate o 
mostovima i drugim objektima na 
autocestama i cestama te zaključio 
da su izneseni referati obradili sva 

područja te da je zastupljeno gradi-
vo uravnoteženo.  
Prof. dr. sc. Dubravka Bjegović pri-
kazala je referate vezane uz obrazo-
vanje i znanost. Obrađeni su proble-
mi obrazovanja graditelja s prijedlo-
zima poboljšanja, neovisno radi li se 
o srednjoškolskom ili visokom obra-
zovanju, a istaknuta je i potreba pri-
lagođavanju europskim smjernicama.  

Valja istaknuti da je u pauzi između 
prijepodnevnog i poslijepodnevnog 

 

Potpisivanje sporazuma između PZITB-a i HSGI-a 
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dijela programa svečano potpisan i 
dugo pripremani sporazum o surad-
nji između poljskog i hrvatskog sa-
veza građevinskih inženjera. Spora-
zum su potpisali Tadeusz Nawracay, 
predsjednik Poljskog saveza građe-
vinskih inženjera i tehničara (PZITB) 
i Dragutin Mihelčić, predsjednik Hr-
vatskog saveza građevinskih inže-
njera (HSGI). Tom je prigodom Dra-
gutin Mihelčić istaknuo važnost spo-
razuma za obje strane i kako se nada 
da će suradnja biti ostvarena i u ob-
razovanju stručnjaka te razmjenama 
stručnih ekskurzija. 

 
Zajednička večera sudionika Sabora 2004 

Veliko su zanimanje sudionika izaz-
vale dvije tematske rasprave (okrug-
la stola) koje su potom uslijedile. Na 
jednoj se raspravljalo o obrazovanju 
stručnjaka za graditeljstvo. Voditelji 
rasprave bili su prof. dr. sc. Dubrav-
ka Bjegović, prof. emer. dr. sc. Vese-
lin Simović i Ante Grašo. O iskustvi-
ma iz srednjeg obrazovanja i podaci-
ma iz istraživanja govorio je Stjepan 
Horvatić, a prof. Antun Szavitz No-
ssan govorio je o visokoškolskom 
obrazovanju i usporedio ga s mode-
lima u drugim europskim zemljama. 
Potom je uslijedila živa rasprava. 

I što na kraju reći, prema općoj ocje-
ni, o dosad najbolje organiziranom 
Saboru hrvatskih graditelja. Čak je 
jedan sudionik pomalo zloguko ust-
vrdio da nakon ovako dobro organizi-
ranog i posjećenog skupa sljedeći 
mogu biti samo slabiji. 

O izdavanju suglasnosti za obavlja-
nje pojedinih poslova u graditeljstvu 
(popularno nazvanom "licenciranje") 
raspravljalo se na drugom okruglom 
stolu. Raspravu su vodili Andro Ni-
žetić, dipl. ing. građ., Lino Fučić, 
dipl. ing. građ., i Josip Švenda, dipl. 
ing. građ.. Izdavanje suglasnosti pred-
viđeno je po članku 37. Zakona o 
gradnji, ali Udruga poslodavaca, ka-
ko je skup izvijestio mr. sc. Vladimir 
Krtalić, predlaže drugačije rješenje 
tog problema. I ova je tema potak-
nula živu raspravu. 

Na svečanoj završnoj večeri svih 
sudionika dodijeljene su nagrade za 
životno djelo prof. dr. sc. Rudolfu 
Lončariću i Branku Bergmanu, dipl. 
ing. građ. Upravni direktor Mađars-
ke komore inženjera Gabor Szollossy 
uručio je posebna priznanja predsje-
dniku HSGI-a Dragutinu Mihelčiću 

i predsjedniku Izvršnoga organiza-
cijskog odbora prof. dr. sc. Veselinu 
Simoviću. To je isto učinio i tajnik 
Znanstveno-tehničkog saveza gradi-
telja Bugarske Sebi Sebev, uručivši 
zlatne značke bugarskoga inženjers-
kog saveza dvojici najzaslužnijih za 
besprijekornu organizaciju Sabora 
hrvatskih graditelja 2004. Na kraju 
se predsjednik HSGI-a zahvalio svim 
suorganizatorima, sponzorima i do-
natorima. Poželio je da se svi zajed-
no sretnu 2008. godine. 

Jer mora se istaknuti da je zaista sve 
“štimalo” i da nije bilo ni jednog za-
stoja ni značajnijih izmjena i ispre-
turavanja programa, što je inače za 
ovakve skupove gotovo uobičajena 
pojava. Ta dobra organizacija pos-
ljedica je dobre pripreme koja je za-
počela prije otprilike dvije godine, s 
ekipom koja je gotovo u istom sasta-
vu pripremila i dosadašnje sabore. 
Na ovom se je Saboru moglo lako 
uočiti koliko je bila dobra praksa 
uvedena na prošlom Saboru da se ne 
predstavljaju pojedinačni referati, 
već da se referati prikazuju u okviru 
tematskih cjelina. Tako su izbjegnu-
te nepotrebne gužve, a sudionici su 
ukratko upoznati s onim što bi ih u 
obilnoj ponudi raznovrsnih referata 
moglo najviše zanimati. Jer svi su 
ionako, baš kao i svake godine, dobili 
Zbornik radova sa svim referatima. 

Sutradan su za sudionike Sabora bili 
organizirani izleti. Dio je gostiju išao 
u Crnu Goru i obilazak Boke Kotor-
ske te razgledavanje povijesnih zna-
menitosti Perasta (crkva Gospe od 
Škrpjela) i Kotora. Put je zatim nas-
tavljen prema Njegušima i Cetinju, s 
povratkom preko Budve i trajektnim 
prijelazom u Bokokotorskom zaljevu. 
Istodobno je bio organiziran izlet na 
Korčulu, autobusom preko Pelješca, 
s temeljitim razgledavanjem tog gra-
diteljskog bisera renesansnog gradi-
teljstva. Valja istaknuti da je dan prije 
za goste i osobe u pratnji organiziran 
izlet u Konavle, pod nazivom Put 
svile, s upoznavanjem tradicionalnog 
načina proizvodnje svile. 

Svakako da pohvale uz Izvršni orga-
nizacijski odbor zaslužuje i turistič-
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ka agencija Atlas d.d., Kongresni 
ured iz Zagreba, posebno nasmiješe-
ne mlade djevojke pod vodstvom 
Nine Dumančić, inače sudionice or-
ganizacije i prijašnjih Sabora. Njima 
zaista pripada mnogo pohvala jer su 
uspješno riješile sve probleme, po-
sebno smještaja velikog broja sudio-
nika u nekoliko cavtatskih hotela. 

kon Sabora bilo je nekih radijskih i 
novinskih osvrta. Ipak valja istaknu-
ti da osim predstavnika nekih struč-
nih listova na Saboru nije bilo akredi-
tiranih novinara. Čini se da su redak-
cijama preveliki troškovi slati novi-
nare na ovako udaljene a specijalizi-
rane stručne skupove. Stoga bi orga-
nizatori sljedećeg Sabora trebali 
možda razmisliti da se neki akrediti-
rani novinari, barem oni koji stalno 
prate građevinarstvo, oslobode pla-
ćanja troškova smještaja.  

Radnoj atmosferi i ugođaju pridoni-
jele su lijepe izložbe u auli hotela 
koje su bile vrlo sadržajne i informa-
tivne. Povoljnom su dojmu pridoni-
jeli i ugledni brojni inozemni i do-
maći gosti. 

B. Nadilo 
Suradnici: J. Samokovlija 

Dragičević i T. Vrančić  
Na kraju valja istaknuti da je Sabor 
hrvatskih graditelja 2004. bio i me-
dijski dobro pokriven, a za novinare 
su se pripremali i posebni dnevni 
bilteni. Svečano su otvaranje pratili 
novinari: Novog lista, HRT-a Studio 
Dubrovnik, Večernjeg lista, Slobod-
ne Dalmacije, Vjesnika i Jutarnjeg 
lista. Na početku je za HTV govori-
la ministrica Marina Matulović Dro-
pulić, a u Drugi program Radio Zag-
reba izravno se uključio Dragutin 
Mihelčić, predsjednik HSGI-a. I na 

 

Završni pozdravi predsjednika HSGI-a na 
svečanoj večeri 

GOVOR PREDSJEDNIKA HSGI-a  

Dragutin Mihelčić, dipl. ing. građ., 
predsjednik Hrvatskog saveza građe-
vinskih inženjera, otvorio je Sabor hr-
vatskih graditelja sljedećim riječima: 

Dame i gospodo, cijenjene kolegice 
i kolege, dragi gosti, dozvolite mi da 
na početku rada Sabora kažem neko-
liko riječi o našim dosadašnjim Sa-
borima kao i ciljevima i očekivanji-
ma od ovoga našeg skupa. 

Hrvatski savez građevinskih inženjera 
organizator je i ovoga četvrtoga 
tradicionalnog Sabora hrvatskih gra-
ditelja. I na ovom skupu, ali u znat-
no većem broju nego do sada, sudje-
luju i istaknuti stručnjaci iz inozem-
stva. Sabor koji upravo otvaram naj-
brojniji je po broju sudionika, a u 
Zborniku radova koji ste upravo do-
bili tiskano je čak 116 referata – više 
nego ikad dosad.  

I ovaj Sabor svjedoči o tome da su 
ovakvi susreti u koje su osim građe-
vinara uključeni i arhitekti, ekonomis-
ti, pravnici, povjesničari umjetnosti, 
zaštitari, inženjeri kulturne tehnike i 
dr., prepoznati kao glavno periodič-
no okupljanje stručnjaka u graditelj-
stvu. Naši su Sabori mjesto zajednič-
kog susreta graditeljskih stručnjaka 
različitih generacija te sagledavanja 
onoga što je napravljeno, a ujedno i 
mjestom gdje će se zajednički odre-

diti smjernice za daljnji napredak 
struke i gospodarstva u kojem građe-
vinarstvo može i hoće biti motorom 
općeg razvitka i napretka. Ovakvi su 
skupovi prilika da se razmotri i oci-
jeni ukupno stanje u graditeljstvu, 
sagleda uloga graditelja te iznesu 
prijedlozi za rješavanje mnogobroj-
nih stručnih i gospodarskih problema. 
Sve to dokazuje koliko je dalekosež-
na bila odluka Predsjedništva Hrvat-
skog saveza građevinskih inženjera 
kada je 1993. pokrenulo ovakve za-
jedničke susrete.  
Temeljna je značajka svih dosad odr-
žanih Sabora multidisciplinarnost te 
podrška velikih građevinskih susta-
va, institucija i pojedinaca. Stanje u 
građevinarstvu te njegov položaj i 
uloga u hrvatskom gospodarstvu bili 
su predmet rasprava i zaključaka svih 
dosadašnjih Sabora. Svaki je put to 
stanje ocijenjeno teškim, a posebno 
na prvom Saboru kada je istaknuta 
neodrživost iskorištavanja građevi-
narstva s približno 30 posto ukupnih 
kapaciteta. Među preporukama i pri-
jedlozima da se to ispravi rečeno je 
da treba pristupiti ostvarivanju jav-
nih investicija, ponajprije izradi pro-
grama i njihovoj realizaciji, razvoj-
nim infrastrukturnim projektima, 
oživjeti investicije radi zadržavanja 
stručnjaka, pogotovo onih mlađih, 
donijeti državnu strategiju razvoja 
graditeljstva i gradnje infrastruktur-
nih objekata, definirati dugoročnu 
politiku stambene izgradnje te što 
prije restrukturirati građevinarstvo. 
Valja reći da je ponešto od preporu-
ka i prijedloga ostvareno, ali je dos-
ta toga ostalo što još treba učiniti. 

Obnova, očuvanje i zaštita graditelj-
ske baštine na Saborima su se uvijek 
posebno isticali. Na svim se Sabori-
ma raspravljalo o zakonskim propi-
sima, normama i tehničkoj regulati-
vi. I tu je ponešto ostvareno, primje-
rice donesen je Zakon o normizaciji, 
intenzivnije se radi u tehničkim od-
borima Zavoda za normizaciju i mje-
riteljstvo, a izrađuju se, sređuju i pri-
lagođavaju brojne norme iz nekadaš-
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nje države te sve više primjenjuju 
europske norme. 

Svaki je Sabor imao i svojih speci-
fičnosti i tema koje su bile odraz 
vremena i prilika u kojima se održa-
vao. Prvi je bio u rujnu 1993. u Cri-
kvenici, kada je agresija na Hrvatsku 
još bila prisutna i kada je bio okupiran 
dio hrvatskog teritorija. Započinjala 
je obnova u ratu porušenog i 
oštećenog. Razumljivo je da je glav-
na pozornost bila usmjerena prema 
obnovi. Izneseni prijedlozi o pristu-
pu obnovi našli su mjesto u dobro 
zamišljenom i sustavno provedenom 
programu obnove, što je sa zadovolj-
stvom utvrđeno i na sljedećem Sabo-
ru. S prvoga su Sabora upućene i 
jasne kritičke poruke o nemarnom 
odnosu prema graditeljskoj baštini i 
zaštiti prostora, zanemarivanju struč-
njaka i neuvažavanju njihova statu-
sa, što pogubno djeluje na mlade, te 
o nesređenom stanju u tehničkoj re-
gulativi i sl. 

Na drugom Saboru održanom u stu-
denom 1996., upravo na ovome mje-
stu, u tek obnovljenom hotelu Cro-
atia gdje smo bili među prvim gosti-
ma, zajednička tema bila je – gradi-
teljstvo u obnovi i razvitku Repub-
like Hrvatske. Obnova se već bila 
razmahala i moglo se govoriti o pos-
tignutim rezultatima te ocijeniti ko-
liko se ostvaruje stajalište o nedje-
ljivosti obnove i razvitka. Ponešto 
smo promijenili i način rada. Izlaga-
ni su samo temeljni referati, a ostale 
su referate po tematskim skupinama 
prikazivali izvjestitelji. To je omo-
gućilo organiziranje okruglih stolo-
va o najaktualnijim temama. 

Treći je Sabor održan 2000., također 
na ovom istom mjestu. Održan je u 
vremenu kad su graditelji bili više 
okrenuti problemima razvitka, jer je 
već bila obnovljena glavnina poru-
enog i oštećenog u agresiji na Hrvat-
sku. Obnova je inače pozitivno oci-
jenjena. U zaključcima je posebno 
istaknuto kako treba izraditi dugo-
ročnu strategiju izgradnje prometnih 

i višenamjenskih objekata te osigu-
rati trajne izvore financiranja. Svje-
doci smo činjenice da je dio toga i 
ostvaren, ali ponešto ipak ostaje i za 
buduća vremena. 

Treći je okrugli stol posvećen izda-
vanju suglasnosti za obavljanje po-
jedinih poslova u graditeljstvu. Na 
to nas je potaknula činjenica da do 
donošenja novog Zakona o gradnji 
mnogi odnosi vezani uz kompeten-
tnost u području građenja i drugih 
inženjerskih usluga dosad nisu bili 
uređeni. Vjeruje se da će rasprava 
uobličiti prijedloge kako pripremiti 
naše graditeljstvo za izazove koje 
nosi pristupanje Europskoj uniji. 

Na Saboru je održan okrugli stol o 
odnosu medija i graditelja sa zanim-
ljivom raspravom i suprotstavljenim 
stavovima građevinskih stručnjaka i 
novinara. Na plenarnoj je sjednici 
razmatrana primjena i priprema za-
kona i propisa. S radom je već bila 
započela Hrvatska komora arhiteka-
ta i inženjera u graditeljstvu, a istak-
nuto je da je njezino djelovanje i 
osnivanje pozitivan korak za unapre-
đivanje struke te jačanje njezina utje-
caja i odgovornosti.  

Osobno sam vrlo sretan što će nam 
već na ovoj plenarnoj sjednici naši 
inozemni gosti govoriti o svojim is-
kustvima u približavanju europskim 
integracijama, zastupanju graditelj-
stva pri europskim forumima kao i o 
primjeni europskih graditeljskih normi 
i zakonodavstva. Prikazat ćemo i 
jedan za ovu priliku posebno naprav-
ljen film o izgradnji autocesta u 
Hrvatskoj gdje su naši građevinari 
ponovno dokazali svoju visoku struč-
nost i kvalitetu, a brzinom građenja 
zadivili i našu i inozemnu stručnu 
javnost.  

Kao što je to i prije bio slučaj i ovom 
je prilikom za Sabor hrvatskih gra-
ditelja 2004. odabrana aktualna tema-
tika. Tematski naziv glasi: Graditelji 
– nositelji razvojnih projekata Repu-
blike Hrvatske. Dvije su zajedničke 
temeljne teme: 
− Pripreme hrvatskog graditeljstva 

za ispunjavanje uvjeta za ulazak 
u EU 

Kako Sabor hrvatskih graditelja nije 
samo stručni skup, već i mjestom 
susreta i međusobnog prijateljskog 
druženja, posebno mi je zadovoljs-
tvo što mogu najaviti razne popratne 
sadržaje, a posebno izlet u grad Dub-
rovnik s razgledavanjem njegovih 
znamenitosti čijoj su obnovi hrvatski 
graditelji dali svoj veliki doprinos. 

− Ostvarenje strategije izgradnje 
autocesta i cesta u Hrvatskoj. 

Upravo se najveći broj referata koji 
su tiskani u Zborniku, odnosi nepo-
sredno ili posredno na te naše temelj-
ne teme. Dakako da nisu zapostav-
ljene ni "klasične" graditeljske teme.  

Uime Hrvatskog saveza građevins-
kih inženjera i osobno želim svim 
sudionicima i gostima uspješan rad i 
ugodan boravak na Saboru hrvatskih 
graditelja 2004. 

Kao i dosad predviđene su i raspra-
ve o aktualnim problemima građevi-
nara i graditeljske struke. Na okrug-
lom stolu raspravljat će se o primje-
ni i najavljenoj hitnoj promjeni Za-
kona o gradnji.  GOVOR MINISTRICE ZAŠTITE 

OKOLIŠA, PROSTORNOG 
UREĐENJA I GRADITELJSTVA 

Predviđena je i posebna rasprava o 
obrazovanju stručnjaka za graditelj-
stvo, a uvodna će izlaganja govoriti 
o sadašnjem stanju u našem obrazo-
vanju i o potrebi približavanja Europ-
skoj uniji. Posebno će se raspravljati 
i o primjeni Bolonjske deklaracije i 
njezinim posljedicama na sustav vi-
sokog obrazovanja, a posebno na 
studij građevinarstva. 

Ministrica zaštite okoliša, prostor-
nog uređenja i graditeljstva Marina 
Matulović Dropulić, dipl. ing. arh., 
rekla je u svom obraćanju Saboru: 
Poštovani sudionici skupa! 

Interes je Vlade razvitak graditeljst-
va kao vrlo važne grane hrvatskoga 
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gospodarstva i jednog od čimbenika 
njegova daljnjeg rasta. Ova je Vlada 
opredijeljena za to da svim instru-
mentima ekonomske politike koji su 
joj na raspolaganju potiče daljnji raz-
vitak graditeljstva. U svim fazama 
toga posla očekujemo vaš angažman, 
što znači vaše prijedloge, sugestije i 
poticaje.  

S obzirom na nastojanje Vlade da 
Hrvatska što prije dobije status zem-
lje kandidata za članstvo u Europs-
koj uniji, tema ovog skupa – pripre-
me hrvatskoga graditeljstva za ispu-
njavanje uvjeta za ulazak u Europs-
ku uniju - iznimno je aktualna i pot-
rebna. Tom ćemo se temom u buduć-
nosti sigurno baviti još i više. 

Usuglašavanje hrvatskih propisa i 
normi sa standardima Unije naš je 
neposredan i stalan zadatak. Kako bi 
graditeljstvo moglo dobro funkcioni-
rati, uvjet je da u svim segmentima 
postane kompatibilno europskom. 
Ako u tome želimo uspjeti, upućeni 
smo jedni na druge. Računamo i na 
suradnju unutar struke u određivanju 
pravila ponašanja struke. 

Jedno od važnih pitanja o kojima 
ćete raspravljati na ovom Saboru 
jest izmjena Zakona o gradnji i dru-
gih zakona vezanih uz građenje. Do-

izmjenama zakona koji su u proce-
duri za raspravu na Vladi i na Sabo-
ru, a koje smo predložili uzimajući u 
obzir vaše primjedbe. Osnovna je 
intencija predloženih izmjena što 
žurnije omogućavanje primjerenijih 
uvjeta rada i investiranja u građevi-
narstvu, a isto tako i sprječavanja 
bespravne gradnje. 

pustite da vas ukratko upoznam s 

Prema prijedlogu izmjene Zakona o 
gradnji, s kojim ćete se detaljnije 
upoznati na Okruglom stolu, smanjuje 
se tražena dokumentacija i pojed-
nostavnjuje postupak za izdavanje 
građevne dozvole, osobito u odnosu 
na broj potrebnih suglasnosti i pot-
vrda. Pri predavanju zahtjeva za gra-
đevnu dozvolu neće biti potrebno 

ponovno prikupljati suglasnosti i 
potvrde koje su dostavljene uz loka-
cijsku dozvolu, osim četiriju suglas-
nosti, i to za protupožarnu zaštitu, 
zaštitu na radu, zaštitu od ionizira-
jućih zračenja i zaštitu spomenika 
kulture. Prikupljanje potrebne doku-
mentacije zadaća je upravnog tijela 
graditeljstva. Za gradnju obiteljske 
kuće ili jednostavnije građevine znat-
no se smanjuje obvezni sadržaj glav-
nog projekta. Povećava se, međutim, 
odgovornost projektanta što će, vjeru-
jem, pridonijeti kvaliteti u graditelj-
stvu. Ukidamo jedan nonsens u za-
konu, a odnosi se na obvezu polaga-
nja stručnog ispita za obavljanje pos-
lova graditeljstva svake četiri godine. 
Uvodi se, međutim, arhitektonski 
projekt, na temelju primjedaba stru-
kovnih udruženja arhitekata.  

Zakonom o gradnji uveden je način 
dokazivanja sukladnosti građevnih 
proizvoda s europskim. Uskoro ćemo 
donijeti više podzakonskih akata ko-
jima će se zaokružiti sustav. Doka-
zivanje sukladnosti građevnih proiz-
voda potaknut će donošenje tehnič-
kih propisa koji će osiguravati ispu-
njavanje šest bitnih zahtjeva za gra-
đevinu istovjetnih zahtjevima koje 
postavlja Europska unija. Ministars-
tvo se zalaže za osnivanje odbora za 
graditeljstvo u kojem bi bili poznati 
i priznati stručnjaci graditeljske stru-
ke. Odbor bi pomagao Ministarstvu 
pri određivanju zahtjeva za građevi-
nu, određivanju i praćenju građev-
nih proizvoda te pri donošenju teh-
ničkih propisa. 

Očekujemo da se, u skladu s vašim 
gospodarskim i strukovnim interesom, 
uključite u izradu tehničkih specifi-
kacija koje su temelj za proizvodnju 
građevnih proizvoda i za pružanje 
usluga u graditeljstvu. Naime, pristu-
panje europskim integracijama traži 
i vašu veću odgovornost za uslugu i 
za proizvod. Stoga je važno vaše su-
djelovanje i to ne samo u definiranju 
tehničkih specifikacija osobito normi, 
već i drugih propisa i zakona jer oni 

nisu dobri ako ih graditeljska zajed-
nica ne može usvojiti i prema njima 
raditi. 

 
Ministrica Marina Matulović Dropulić 
govori na Saboru 2004 

Ministarstvo, također, predlaže izm-
jenu Zakona o komunalnom gospo-
darstvu kojom se, među ostalim, bes-
pravnim graditeljima zabranjuje pri-
ključivanje na komunalnu infrastruk-
turu Problem devastacije vrlo vrijed-
noga hrvatskog prostora poznat je 
ovom skupu i dobro je da o njemu 
razgovaramo u svakoj prigodi. Ova 
je Vlada odlučna da to svim mjera-
ma pravne države sprječava. Kao što 
vam je, vjerujem, poznato, za bespra-
vne je graditelje predložena krivična 
odgovornost. Uspjeh, međutim, ne 
može biti zajamčen ako nema potpore 
stanovništva i vlasti lokalne samo-
uprave te stručne javnosti. 
Razvijanje svijesti i spoznaja o pot-
rebi zaštite i skrbi o hrvatskom pros-
toru nije samo u funkciji napretka i 
usvajanja europskih standarda pona-
šanja već je to i prvenstveni nacionalni 
interes koji nas kvalificira kao odgo-
vorne ljude u odnosu na budućnost 
Hrvatske. 
Stručnom i financijskom potporom 
Ministarstvo potiče donošenje pros-
tornih planova lokalnih jedinica. Za-
jedno s Vladinim Savjetom za pros-
torno uređenje nastojimo da ti planovi 
kao i planovi višeg reda zaštite 
prostor i potiču tome primjereni raz-
vitak. 
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U sklopu zaštite prostora su i napori 
Ministarstva za rješavanje otpada, 
među ostalim, i onoga koji nastaje 
gradnjom ili rušenjem objekata. Za-
datak nam je izraditi strategiju gos-
podarenja otpadom, a pripremamo i 
izmjene Zakona o zaštiti okoliša. 
Predloženim izmjenama zakona o 
gradnji i komunalnom gospodarstvu 
želimo odmah uvesti više reda na 
tim područjima. Uskoro ćemo pred-
ložiti i manje izmjene Zakona o pros-
tornom uređenju. Sve su te zakonske 
izmjene, kao što sam rekla, već u pro-
ceduri. 
Međutim, Ministarstvo ima u planu, 
odnosno, već se sada donose novi 
zakoni o gradnji, prostornom uređe-
nju, komunalnom gospodarstvu i o 
građevinskom zemljištu. Nastojat 
ćemo da oni budu komplementarni i 
da omoguće veću konkurentnost i 
razvitak graditeljstva. Već danas mo-
gu reći da će za gradnju biti potreb-
na samo jedna dozvola, ali će se još 
povećati odgovornost projektanta. 

Vjerujem da ćete se složiti sa mnom 
da bi zakonski trebalo drugačije rije-
šiti područje javne nabave i pripre-
miti novu regulaciju postupka javne 
nabave. Taj zakon nije u djelokrugu 
rada ovoga Ministarstva, ali ćemo 
poticati njegovu izmjenu, odnosno 
izradu novog zakona. 

Predlažem da jedan od zaključaka 
ovoga skupa bude iskazano opredje-
ljenje da se, preko svojih stručnih i 
strukovnih organizacija, aktivno uk-
ljučite u taj posao, kako bi, kao rezul-
tat, dobili moderne i kvalitetne zakone 
visokih standarda koji će biti i prim-
jenjivi. 
Komora arhitekata i inženjera u gra-
diteljstvu i druga strukovna udruže-
nja pridonijeli su znatnom napretku 
struke. Daljnjom dogradnjom susta-
va potrebno je graditeljstvo poticati 
na usvajanje novih kvaliteta koje će 
ga osposobiti za međunarodno trži-
šte. To je vrlo zahtjevna zadaća, ali i 
jedini uvjet opstanka u sve većoj 
globalnoj konkurentskoj utakmici. 

Stoga smo predložili licenciranje 
građevinskih tvrtki, što smatramo 
nužnim korakom u primjeni među-
narodnih standarda. 

Kako vidite, mnogo je posla za nas 
u Vladi i u državnoj upravi te za vas 
i za vaša udruženja. Vjerujem u dalj-
nju sadržajnu suradnju koja je u obo-
stranom interesu. Zajednički nam je 
cilj da postavimo takva pravila igre 
uz koja ćete se moći uspješno razvi-
jati i biti konkurentni na međuna-
rodnom tržištu. 

BIOGRAFIJE DOBITNIKA 

ŽIVOTNO DJELO 
NAGRADE HSGI-a ZA 

Prof. dr. sc. Rudolf Lončarić, dipl. 
ing. građ. 

Rudolf Lončarić rođen je 6. prosinca 
1932. u Varaždinu gdje je završio 
osnovnu školu i gimnaziju. Na Gra-
đevinskom odjelu AGG fakulteta u 
Zagrebu diplomirao je 1958. Stupanj 
magistra tehničkih znanosti stekao 
je 1984. na Fakultetu građevinskih 
znanosti Sveučilišta u Zagrebu, a 
1986. stekao je stupanj doktora teh-
ničkih znanosti na istom fakultetu. 
U razdoblju 1958. – 1983. obavljao 
je rukovodeće dužnosti u građevins-
kom poduzeću Zagorje u Varaždinu. 
Sklonost prema istraživačkom radu 
pokazivao je i tijekom svog rada u 

operativi, tako da je i u tom razdob-
lju dao doprinose koji su imali struč-
ni i znanstveni karakter. Prelazak na 
rad na Fakultet građ. znanosti te stje-
canje magisterija i doktorata znanos-
ti, uspješan je nastavak njegovih 
znanstvenih aktivnosti. Objavio je 
velik broj znanstveno-stručnih rado-
va. Valja istaknuti i njegovu zapaže-
nu međunarodnu suradnju, posebno 
u Njemačkoj, Austriji, Rumunjskoj i 
Sloveniji. 

Za svoj dugogodišnji predani i sav-
jesni rad dobio je brojna priznanja. 
Tijekom cijeloga radnog vijeka bio 
je aktivan u organizacijama građevin-
skih inženjera i tehničara. 

Branko Bergman, dipl. ing. građ. 

Branko Bergman rođen 25. kolovo-
za 1933. u Virovitici, gdje je završio 
osnovnu školu i gimnaziju. Na Teh-
nički fakultet Sveučilišta u Zagrebu 
– Građevinski odjel, upisao se 1952., 
a na istoimenom odjelu AGG fakul-
teta Sveučilišta u Zagrebu diplomi-
rao je 1958. godine. 

Nakon diplomiranja zaposlio se u 
Vodnoj zajednici Virovitička Podra-
vina. 

Od 1975. radio je u Republičkom 
sekretarijatu za vodoprivredu SRH 
kao podsekretar, a potom kao pred-
sjednik Republičkog komiteta za 
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vodoprivredu SRH do osamostalje-
nja Republike Hrvatske 1991. U pr-
voj vladi samostalne hrvatske države 
bio je ministar vodoprivrede do 1992.  

Zbornik radova za ovogodišnji skup 
ipak ima neke posebnosti. Ne samo 
što je veći od ijednoga dosadašnjeg 
(1150 str. i 105 referata), nego je tis-
kan i u boji (u svim referatima koji 
su takve priloge imali). Uz Zbornik 
svaki je sudionik dobio i sve referate 
na CD-u. To su zaista visoki standardi 
i stoga Zbornik radova Sabora zaista 
zaslužuje najveće moguće pohvale. 

Tijekom svoga dugogodišnjega ak-
tivnog djelovanja obavljao je i broj-
ne druge važne poslove u domaćim i 
međunarodnim organizacijama i tije-
lima. Između ostalog bio je predsjed-
nik potkomisije za višenamjensko 
iskorištavanje rijeke Drave i Mure i 
predsjednik Jugoslavensko-mađars-
ke komisije za vodoprivredu. 

Naročito je važna njegova aktivnost 
u razdoblju 1987.-1995. kada je bio 
tri puta biran za predsjednika HSGI-
a 1987. i 1989. na po dvije godine, a 
1991. na četiri godine.  

Branko Bergman svakako pripada 
onim građevinskim stručnjacima ko-
ji su dali velik doprinos struci i us-
pješnom djelovanju Hrvatskog save-
za građevinskih inženjera te njegovoj 
afirmaciji. 

ZBORNIK RADOVA SABORA 
HRVATSKIH GRADITELJA 
2004. 

Ono što predstavnike drugih struka 
pomalo zbunjuje jest činjenica da su 
svi sudionici svih dosadašnjih Sabo-
ra uvijek na početku skupa dobivali 
uređen i dobro opremljen zbornik 
svih radova. U nekim je strukama, 
posebno humanističkim, sasvim nor-
malna pojava da se zbornik radova 
pojavljuje i dvije godine nakon odr-
žavanja skupa, a ponekad uopće ne 
ugleda "svjetlo dana".  

Zbornici radova svih sabora hrvats-
kih graditelja uvijek su tiskani na vri-
jeme i vrlo su pažljivo, stručno i je-
zično obrađeni te ujednačeni. A svi 
su sažeci potpuno standardizirani i 
prevedeni na engleski jezik. Uosta-
lom za skup se i ne prihvaćaju svi 
radovi, već se neki zbog nedovoljne 
kvalitete ili promašene teme odbacuju. 
A takvih je, saznajemo, za ovaj 
Sabor bilo više od trećine. 

Svi su se referati odnosili na dvije 
osnovne teme Sabora: pripreme gra-
diteljstva za ulazak i EU i izgradnju 
autocesta i cesta u Hrvatskoj. Upra-
vo su to i bile prve dvije tematske 
cjeline s 20 odnosno 4 referata. Slije-
dili su referati poredani abecedno po 
tradicionalnim građevinarskim pod-
ručjima: konstrukcije i geotehnika 
(18 referata), mostovi i drugi objekti 
na autocestama i cestama (9), obra-
zovanje i znanost (6), organizacija, 
ekonomija i financije (17), propisi i 
norme (10), teme iz Hrvatske komo-
re arhitekata i inženjera u graditelj-
stvu (4), vodno gospodarstvo i hid-
rotehnika (19) te zaštita okoliša i 
baštine s održivim razvojem (8). 
No da sve ne bude samo pohvala 
treba navesti i jednu "manjkavost".  

 
Svi su sudionici Sabora dobili svoje 
primjerke. A kako su za njegov sadr-
žaj mnogi zainteresirani, već se sad 

osjeća nestašica Zbornika. Stoga 
jedan savjet onima koji posjeduju 
svoj primjerak. Dobro ga čuvajte jer 
ga, čini se, ni u uredništvu više nema. 

REDOVNA 35. SKUPŠTINA 

GRAĐEVINSKIH INŽENJERA 
HRVATSKOG SAVEZA 

Redovna 35. skupština HSGI-a odr-
žana je 21. travnja 2004. u Cavtatu, 
u hotelu Croatia, uoči održavanje 4. 
Sabora hrvatskih graditelja. Nazočni 
su bili zastupnici iz DGI-a Zagreb, 
UGI Split, DAGIT Zadar, DGI Rije-
ka, DAGIT Vinkovci, DAGIT Nova 
Gradiška, DGIT Slavonski Brod, 
DGI Dubrovnik, DAGIT Vukovar, 
DGIT Varaždin, DGIT Međimurja 
te iz strukovnih društava: Hrvatskog 
društva za potresno građevinarstvo, 
Hrvatskog društva za velike brane i 
Hrvatskog društva za organizaciju 
građenja (ukupno 50).  

Skupštinu je vodilo radno predsjed-
ništvo ne čelu s predsjednikom Dra-
gutinom Mihelčićem, dipl. ing. građ. 
Nakon usvajanja dnevnog reda, pos-
lovnika o radu i izbora radnih tijela 
Skupštine započeo je rad 35 skupš-
tine. 

Izvješće o radu HSGI-a između dvi-
ju skupština (od lipnja 2003. do trav-
nja 2004.) podnio je tajnik Predsjed-
ništva Andro Nižetić, dipl. ing. građ. 
(izvješće u cijelosti prenosimo u nas-
tavku). Potom je Vesna Čoti, dipl. 
ing. građ., članica Nadzornog odbo-
ra, podnijela izvješće Nadzornog od-
bora umjesto odsutnog predsjednika 
prof. dr. sc. Josipa Marušića (cjelo-
vito izvješće u prilogu). 

U nastavku je kratko izvješće o radu 
časopisa Građevinar podnio prof. 
dr. sc. Veselin Simović, glavni i od-
govorni urednik. Istaknuo je da je 
iscrpno izvješće o radu podneseno 
na prošloj Izbornoj skupštini te da se 
u međuvremenu ništa posebno nije 
dogodilo. Časopis je dobro poslovao 
i redovito izlazio. U skladu sa Statu-
tom, Predsjedništvo HSGI-a je na 
prijedlog glavnog i odgovornog ured-
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Izdavačka djelatnost IZVJEŠĆE O RADU HSGI-a nika izabralo novi Redakcijski odbor 
koji djeluje od početka 2004. i njegov 
je sastav napisan u impresumu sva-
kog broja. Imenovano je 15 članova 
(od kojih 5 novih), a naknadno će 
biti imenovan predstavnik Hrvatskih 
voda. 

IZMEĐU 34. I 35. SKUPŠTINE U razdoblju između dviju skupština 
tiskane su dvije znanstveno-stručne 
knjige: Kondicioniranje vode prof. 
dr. sc. Ivana Gulića i Asfaltne mje-
šavine, prijevod knjige američkih 
autora. 

(lipanj 2003.- travanj 2004.) 

Trideset četvrta Izborna skupština 
HSGI-a održana je 13. lipnja 2003. 
u Novoj Gradiški. Skupštini je bilo 
nazočno 55 zastupnika (od ukupno 
85) iz društava: Čakovec, Dubrovnik, 
Karlovac, Nova Gradiška, Osijek, 
Požega, Rijeka, Slavonski Brod, Split, 
Varaždin, Vinkovci, Vukovar, Zadar 
i Zagreb. 

Pošto je Ružica Drmić uime Verifi-
kacijskog povjerenstva izvijestila da 
Skupština može pravovaljano odlu-
čivati, započela je rasprava o podne-
senim izvješćima. Zapravo rasprave 
i nije bilo jer zastupnici temeljnih i 
strukovnih društava nisu podnosili 
izvještaje. Jednoglasno su usvojena 
sva podnesena izvješća. 

U proteklom razdoblju, kao i do sa-
da, redovito je izlazio časopis Gra-
đevinar. Glavne aktivnosti u protek-
loj i ovoj godini bile su priprema i 
izdavanje Zbornika radova Sabora 
hrvatskih graditelja. Na Skupštini je jednoglasno izabra-

no Predsjedništvo od 22 člana, te 
predsjednik, potpredsjednici i tajnik 
HSGI-a. 

Sabor hrvatskih graditelja 2004 

Za organizaciju Sabora oformljen je 
Izvršni organizacijski odbor od pet 
članova Predsjedništva, proširen 
stručnjacima iz određenih područja, 
da bi se pokrile sve teme predviđene 
za Sabor. IO je održao 19 sjednica. 
Glavne su aktivnosti Odbora bile: 

Potom je predsjednik Dragutin Mi-
helčić ukratko izvijestio zastupnike 
o završnim pripremama za održava-
nje Sabora hrvatskih graditelja 2004. 
Posebno je za uspješan rad pohvalio 
članove Izvršnoga organizacijskog 
odbora, a istaknuo je da je priprem-
ljeni Zbornik radova dosada najop-
sežniji i najbolje pripremljen. Istak-
nuo je da će na Saboru biti brojni 
domaći i strani gosti. Također je na-
javio potpisivanje sporazuma o su-
radnji između Poljskog saveza gra-
đevinskih inženjera i HSGI-a. 

Izabrani su i Nadzorni odbor te Sud 
časti od po pet članova. 

Na prvoj sjednici Predsjedništva, 
konstituirano je izabrano Predsjed-
ništvo. Usvojen je program rada Pred-
sjedništva HSGI-a za mandatno raz-
doblje 2003.-2005. koji je obuhvaćao: 

- Koncipiranje tema Sabora 
- Odabir mjesta održavanja 

1. Održavanje proširenih sjednica  - Aktivnosti oko organizacije Sa-
bora. 2. Suradnju s temeljnim društvima 

3. Izdavačku djelatnost - Animiranje autora radova, prip-
rema i tiskanje Zbornika radova. 4. Sabor hrvatskih graditelja (IV.) 

5. Međunarodnu suradnju Rezultati rada IO-a trebali bi biti 
poznati već sada, kada praktički Sa-
bor počinje. 

Na inicijativu DGIT-a Varaždin već 
je prije (na prošlogodišnjoj Izbornoj 
skupštini u Novoj Gradiški) dodije-
ljena nagrada za životno djelo HSGI-a 
prof. dr. sc. Rudolfu Lončariću. Sa-
da je Predsjedništvo (u skladu s Pra-
vilnikom) predložilo da se i Branku 
Bergmanu, dipl. ing. grad., dodijeli 
nagrada za životno djelo. 

6. Tehničku regulativu. 

Održavanje redovnih i proširenih 
sjednica, suradnja s temeljnim 
društvima: 

Međunarodna suradnja: 
Aktivnosti na unapređivanju među-
narodne suradnje redovito su bile 
predmetom razmatranja na sjednica-
ma Predsjedništva. 

U proteklom razdoblju održano je 7 
sjednica Predsjedništva. 

Proširena sjednica Predsjedništva 
održana je u Poreču s članovima 
društva iz Poreča. Na sjednici su 
predstavnici ministarstva MZOPU 
predstavili novi Zakon o gradnji. Pla-
nirano je da se slično organizira i u 
drugim društvima, ali s obzirom na 
to da je najavljena promjena Zakona 
to je za sada odgođeno. 

Na poziv Poljskog saveza građevin-
skih inženjera (PZITB), delegacija 
HSGI-a boravila je u Krakovu i sud-
jelovala u radu međunarodne konfe-
rencije Sakralne građevine u zemlja-
ma Višegaradske skupine (Poljska, 
Češka, Slovačka i Mađarska) i X. 
sastanka predstavnika saveza i ko-
mora građevinskih inženjera iz Polj-
ske, Češke, Slovačke i Mađarske. 
Predstavnici HSGI-a u Krakovu su 

Obrazloženja je pročitao Rodoljub 
Lalić. Odlučeno je da se nagrade do-
dijele na svečanoj večeri Sabora 2004. 
(biografije nagrađenih donosimo u 
prilogu izvještaja sa Sabora). 

Valja na kraju dodati da je uoči odr-
žavanja 35. skupštine održana i sjed-
nica Predsjedništva HSGI-a. Na sje-
dnici se raspravljalo o prijedlozima 
za predstojeću Skupštinu kao i o za-
vršnim pripremama za Sabor hrvats-
kih graditelja. 

Predsjedništvo je aktivno sudjelova-
lo u raspravi pri donošenju Zakona o 
gradnji, Pravilnika za ustupanje ra-
dova, Zakona o prostornom uređe-
nju, tehničkih propisa i sl. 

boravili kao gosti Poljskog saveza. 
Bitno je istaknuti da su predstavnici 
svih organizacija izrazili želju za B. N. 
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Tehnička regulativa proširenjem suradnje s odgovaraju-
ćim organizacijama u Hrvatskoj. Za 
nas je to posebno bitno s obzirom na 
strateški cilj hrvatske državne politi-
ke - pristupanje Europskoj uniji, od-
nosno potrebu za razmjenom iskus-
tava pri usklađivanju zakonodavstva 
iz područja graditeljstva u Hrvatskoj. 

Aktivnosti u proteklom razdoblju 
bile su usmjerene: 
- na suradnju s Ministarstvom zaš-

tite okoliša i prostornog uređenja 
pri izradi pravilnika koji su pred-
viđeni Zakonom o gradnji 

Svim predstavnicima saveza i komora 
uručeni su pozivi za sudjelovanje na 
Saboru hrvatskih graditelja 2004. u 
Cavtatu. 

S poljskim PZTIB-om dogovoreno 
je sklapanje odgovarajućeg spora-
zuma o međusobnoj suradnji čije je 
potpisivanje predviđeno ovdje u Cav-
tatu. 

Slijedom već prije uspostavljenih 
dobrih odnosa i sporazuma o surad-
nji potpisanog 2002. na poziv Ame-
ričkog saveza građevinskih inženje-
ra (ASCE), delegacija HSGI-a bora-
vila je u Nashvilleu i sudjelovala u 
radu Godišnje konferencije ASCE  
2003. i međunarodnog okruglog sto-
la: Globalna strategija vodnih resur-
sa u 21. stoljeću. 

Na konferenciji održanoj od 11. do 
17. studenoga. 2003. glavne teme 
bile su profesionalno usavršavanje, 
rukovođenje i upravljanje, primjena 
novih tehnologija, infrastruktura, 
kao i cijeli niz stručnih tema. U radu 
okruglog stola sudjelovali su pred-
stavnici Japana, Južne Koreje, Filipi-
na, Tajvana, Tanzanije Gane, Egip-
ta, Nigerije, Iraka, Kine, Meksika 
Kanade, Svjetske banke, SAD i 
Hrvatske. 

Predstavnicima svih zemalja koji su 
sudjelovali na Konferenciji ASCE u 
Nashvilleu uručeni su pozivi i propa-
gandni materijali za Sabor hrvatskih 
graditelja 2004. u Cavtatu. 

Tijekom priprema za Sabor hrvatskih 
graditelja 2004. kontaktiralo se s po-
jedincima, organizacijama i savezi-
ma građevinskih inženjera u više ze-
malja te se očekuje dobar odziv i sud-
jelovanje značajnijeg broja stranih 
predstavnika na Saboru u Cavtatu. 

- na organizaciju seminara i pred-
avanja vezanih za izmjenu regu-
lative. 

I na kraju moram istaknuti da su u 
proteklom razdoblju glavne aktivnosti 
bile usmjerene na organizaciju Sa-
bora, što ne znači da smo zapustili i 
ostale aktivnosti. Ne mogu a da ne 
izrazim nadu da će uloženi trud oko 
organizacije Sabora dati rezultate i 
da ovogodišnji Sabor neće biti samo 
na visini prethodno organiziranih – 
već i bolji. 

IZVJEŠĆE NADZORNOG 
ODBORA 

Hrvatski je savez građevinskih inže-
njera (HSGI) neprofitna organizaci-
ja. Prema članku 32. Statuta HSGI-
a, Nadzorni odbor ima pravo i duž-
nosti nadzirati primjenu propisa, od-
redaba Statuta i pravilnika HSGI-a, 
rad Skupštine i njezinih tijela te pre-
gledavati dokumente, obračune, pos-
lovne knjige i materijalno poslova-
nje. Nadzorni odbor ima pet članova, 
a za svoj rad odgovara Skupštini.  

Između 34. i 35. skupštine HSGI-a, 
predsjednik Nadzornog odbora sud-
jelovao je na 4, a 3 člana na jednoj 
sjednici Predsjedništva. Sjednica 
Nadzornog odbora održana je 19. 
travnja 2004. na kojoj se raspravlja-
lo o prihodima i rashodima u 2003. 
Nakon pregleda dokumenata utvrđe-
no je sljedeće: 
1. U radu HSGI-a primjenjuje se 

računovodstveni sustav za nepro-
fitne organizacije propisan Ured-
bom o računovodstvu i računs-
kom planu neprofitnih organiza-
cija (NN br. 112/93) i Pravilni-
kom o knjigovodstvu i računskom 
planu neprofitnih organizacija 

(NN br. 20/94) i 40/94), Zakonom 
o porezu na dohodak (NN br. 25/95) 
i Pravilnikom o porezu na doho-
dak (NN br. 104/95 i 155/98). 

2. Aktivnosti i rad Predsjedništva 
HSGI bio je u skladu s odredba-
ma Statuta koji je usvojen na 30. 
skupštini u Splitu i 31. skupštini 
u Rijeci (lipanj 2000.). 

3. Temeljni godišnji financijski iz-
vještaj sastavljen je za razdoblje 
siječanj-prosinac 2003. 

4. Glavne aktivnosti HSGI-a u 2003. 
bile su sljedeće: 
a) održavanje sjednica Predsjed-

ništva, 
b) izdavanje časopisa Građevi-

nar (12 brojeva na godinu), 
c) izdavanje ostalih stručnih pu-

blikacija iz područja građevi-
narstva, 

d) organizacija pripreme i pola-
ganja stručnih ispita i semi-
nara u suradnji s MZOPU, 

e) priprema organizacije Sabora 
hrvatskih graditelja (travanj 
2004.), 

f) organizacija stručnih rasprava 
iz područja građevinarstva. 

g) međunarodna suradnja. 

5. U knjigovodstvu HSGI-a vode 
se posebno podaci za neprofitne, 
a posebno podaci za poduzetnič-
ke odnosno gospodarske djelat-
nosti. 

6. Prema podacima Zakona o raču-
novodstvu i Pravilnika o porezu 
na dobit, djelatnost organiziranja 
stručnih ispita i seminara podu-
zetnička je djelatnost pa je u tije-
ku poslovne 2003. obračunan i 
plaćen PDV. U skladu s tim izra-
đena je bilanca za male poduzet-
nike i prijava poreza na dobitak 
te račun dobiti i gubitaka. 

7. Za neprofitnu djelatnost izrađen 
je račun prihoda i rashoda te pro-
pisana bilanca. 

8. Prihodi i rashodi ostvareni od 1. 
siječnja do 31. prosinca 2003. – 
3.431.479,00 kuna 
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a) prihodi na neprivrednu djelat-
nost – 2.534.597,00 kuna (od 
članarine, doprinosa, sponzor-
stva, pretplate na časopis Gra-
đevinar), 

b) prihodi od poslova i usluga 
za stručne ispite (poduzetnič-
ka djelatnost) – 896.882,00 kn. 

9. Rashodi od 1. siječnja do 31. pro-
sinca 2003. – 3.283.174,00 kuna. 
Najveći dio troškova odnosi se 
na izdavanje časopisa Građevi-
nar te stručnih knjiga i priručni-
ka. Od navedenih rashoda za ne-
profitnu je djelatnost 2.483.394.00 
kuna, a za stručne ispite 799.778,00 
kuna. 

10. Višak prihoda jest 148.305,00 
kuna, od neprofitne djelatnosti 
51.201,00 kuna, a od na poduzet-
ničke djelatnosti 97.104,00 kuna. 

11. Bilanca na dan 31. 12. 2003. jest 
1.490.507,00 kuna. Dugotrajna 
imovina u navedenom iznosu 
sudjeluje s 5.921,00 kuna sadaš-
nje vrijednosti. Kratkoročne su 
obveze 1.293.990,00 kuna, a du-
goročnih obveza nema. Saldo 
fonda iz prethodnih godina za 
neprofitnu djelatnost uknjižen je 
u prihode s iznosom 202.438,00 
kuna – odlukom Predsjedništva 
HSGI (16. ožujka 2004.) 

Pregledom mjerodavne dokumenta-
cije o aktivnostima te ostvarenim 
prihodima i rashodima za 2003., Nad-
zorni odbor utvrđuje i zaključuje da 
je HSGI poslovao prema odredbama 
aktualnog Statuta i pravilnika te vri-
jedećim zakonima i propisima. U 
skladu s navedenim, Nadzorni odbor 
predlaže Skupštini HSGI-a da prih-
vati ovo izvješće – uz pohvale i čes-
titke predsjedniku i Predsjedništvu 
HSGI-a na vrlo uspješnoj djelatnosti 
i ostvarenim financijskim rezultatima 
te kompletnom programu rada HSGI-
a u 2003. 
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